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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

10. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 27. siječnja 2025. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 9. sjednice IO HPS-a 25. 11. 2024. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 9. sjednice IO HPS-a. 

 
2. Verifikacija odluka donesenih elektroničkim glasovanjem u vremenu između 9. i 10. 

sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
• Odluke o imenovanju pročelnika i zamjenika pročelnika u komisijama za speleologiju i 

za planinarske putove 
Dana 17. prosinca 2024. elektroničkim glasovanjem donesene su odluke o imenovanju 
pročelnika i zamjenika pročelnika u komisijama za speleologiju i za planinarske putove: 
• Damir Janton razrješuje se dužnosti pročelnika Komisije za speleologiju, a Vinka 

Dubovečak dužnosti zamjenice pročelnika te se na dužnost pročelnika Komisije za 
speleologiju imenuje Jurica Jagetić, a na dužnost zamjenika pročelnika Damir 
Janton.  

• Hrvoje Gold razrješuje se dužnosti zamjenika pročelnice Komisije za planinarske 
putove HPS-a i imenuje se na dužnost pročelnika Komisije za planinarske putove 
HPS-a, a Iva Žulić na dužnost zamjenice pročelnika Komisije za planinarske putove 
HPS-a. 

 
3. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 10. sjednice IO HPS-a 

Izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a upućeno je svim 
članovima IO HPS-a. 
U međuvremenu od prošle sjednice potpisan ugovor s Ministarstvom turizma i sporta o 
provedbi projekta uređenja planinarske infrastrukture, u vrijednosti od 400.000 eura, koji je 
vrlo značajan za djelatnost Saveza. 
 

4. Program rada komisija i raspodjela financijskih sredstava za rad komisija u 2025. godini 
Izvršni odbor odobrava predloženi program rada komisija i raspodjelu financijskih sredstava 
po komisijama. 
 

5. Informacije iz rada Organizacijskog odbora za obilježavanje 150. obljetnice planinarstva u 
Hrvatskoj i pripremi pohoda Tragom prvog izleta HPD-a 
U vezi s preostalom završnom akcijom Pohodom Tragom prvog izleta HPD-a po 
Samoborskom gorju dogovoren je raspored daljnjih zadaća u pripremi pohoda. HPD Japetić 
preuzeo je zadaću da izradi sinopsis s detaljan pregledom poslova i drugih pojedinosti u vezi 
pohoda. Na sjednici je predstavljen znak pohoda. Pokrovitelj obilježavanja 150. obljetnice je 
Predsjednik Republike Hrvatske, a dogovoreno je da pokrovitelj samoga pohoda bude Grad 
Samobor.  
Izvršni odbor odobrava pripremu pohoda Tragom prvog izleta HPD-a prema iznesenom 
planu. Za potrebe realizacije pohoda odobrava se narudžba prigodnih znački koje će se na 
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dan pohoda dijeliti sudionicima koji pečatima u kartonu pohoda dokažu da su obišli sve 
kontrolne točke. HPS će također izraditi plakate i karton pohoda te će osigurati besplatan 
obrok na dan pohoda na Poljanicama, ako bude moguće organizirati pripremu i posluživanje 
hrane na tom mjestu na taj dan. 
Izvršni odbor također donosi odluku da se za doprinos u organizaciji 150. obilježavanja 
obljetnice svim zaslužnim pojedincima i organizacijama dodijeli prigodna spomenica. Izvršni 
odbor poziva Organizacijski odbor da utvrdi i dostavi popis članova i organizacija koje su dale 
doprinos u organizaciji obilježavanja 150. obljetnice. 
 

6. Priprema Strategije planinarstva za idućih deset godina 
Odobrava se da predsjednik, predsjednik Izvršnog odbora i glavni tajnik izrade terminski plan 
svih faza pripreme Strategije razvoja planinarstva u cilju donošenja Strategije na sjednici 
Skupštine 2026. godine, za iduće razdoblje od 10 godina, odnosno za 5 godina ako se to 
ocijeni svrsishodnijim. 
 

7. Odluka o radnom vremenu, plaćama i ostalim materijalnim pravima zaposlenika HPS-a i 
Odluka o osnovici za obračun plaće za zaposlenike HPS-a 
Izvršni odbor donosi odluku o dodatku na plaću u visini od 15% u odnosu na bruto iznos plaća 
koji se izračunava prema iznosima doznaka HOO-a, za sve zaposlenike HPS-a. Odluka se 
primjenjuje od plaće koja se za mjesec siječanj isplaćuje u veljači 2025. 

 
8. Upravljanje planinarskim objektima 

a. Primjena odredbi Zakona o upravljanju nekretninama i pokretninama u vlasništvu RH 
na planinarske objekte 
Utvrđuje se da je prošlo više od godinu dana od stupanja na snagu Zakona o upravljanju 
nekretninama i pokretninama u vlasništvu RH, kojim su podrobnije razrađena pitanja 
upravljanja i korištenja planinarskih objekata koji se nalaze na zemljištu koje je vlasništvo 
Republike Hrvatske. Savez je u ožujku 2024. ispunio svoju zakonsku obvezu dostave 
podataka, a tom prilikom predložili smo i standardizirani predložak ugovora o korištenju i 
održavanju planinarskog objekta. Taj je tekst kasnije malo dorađen na inicijativu 
Ministarstva turizma i sporta, uz provedene konzultacije s Ministarstvom za zaštitu okoliša 
i zelene tranzicije i javnim ustanovama nacionalnih parkova i parkova prirode. Međutim, 
po svim saznanjima kojima raspolaže Ured HPS-a, dosad nije zaključen nijedan ugovor, 
iako su zaključivanje ugovora s planinarskim udrugama, investicijsko održavanje i 
osiguranje planinarskih objekata jasna zakonska obveza upravitelja - javnih ustanova 
odnosno ministarstva nadležnog za državnu imovinu. Nova okolnost u tome je da je 
obnova planinarskih objekata na državnom zemljištu iz sredstava Ministarstva turizma i 
sporta, ugovorom o provedbi projekta Sigurna i održiva planinarska infrastruktura 
2024/25, uvjetovana postojanjem zaključenog ugovora o korištenju i održavanju za svaki 
pojedini objekt koji se sufinancira tim javnim sredstvima. U vezi s time važno je imati u 
vidu da izostanak sklapanja ugovora između upravitelja i korisnika može ugroziti izvršenje 
HPS-projekta SOPI24/25 i onemogućiti već planiranu i odobrenu obnovu sedam planiranih 
objekata koji se nalaze na zemljištu RH (Rossijevo i Mrkvište na Velebitu, Zlatko Prgin, 
Nulta točka i Vjetar s Dinare na Dinari, Pljuskara na Dilju, Jakob Mihelčić na Bjelolasici). U 
svrhu rješenja tog problema priređen je poziv da javne ustanove i planinarske udruge 
međusobno pristupe sklapanju ugovora, uz prijedlog da za to koriste konkretan prijedlog 
ugovora priređen u HPS-u. Također je zatražen sastanak u Ministarstvu zaštite okoliša i 
zelene tranzicije o primjeni te zakonske obaveze (poticanju javnih ustanova na sklapanje 
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ugovora, investicijskom održavanju i osiguravanju objekta), a također i o rekonstrukciji 
planinarskih domova za koje je izrađena projektna dokumentacija. 
Posebno su razmatrana pitanja o planinarskim objektima u Parku prirode Medvednica i 
Parku prirode Dinara, a u kojima postoje veći izazovi za postizanje međusobnog dogovora 
između upravitelja i korisnika te zaključivanja ugovora o korištenju i održavanju objekata. 
Zajedničko stajalište je da je zadaća i interes HPS-a poticati primjenu Zakona i poticati 
postizanje funkcionalnih međusobnih dogovora između upravitelja i korisnika 
planinarskih objekata. 
Izvršni odbor odobrava aktivnosti u cilju primjene odredbi Zakona o upravljanju 
nekretninama i pokretninama u vlasništvu RH na planinarske objekte. Izvršni odbor HPS-
a zadužuje Ured HPS-a da upućuje udruge članice HPS-a na zaključivanje ugovora o 
korištenju i održavanju objekata, na neodređeno vrijeme. 
 

b. Prijedlog JU NP Sjeverni Velebit za sklapanje ugovora za planinarski dom Zavižan   
Izvršni odbor poziva komisije za planinarske objekte i za statutarnu, kadrovsku i 
normativnu djelatnost da se izjasne o prijedlogu ugovora o korištenju i održavanju dijela 
planinarskog doma Zavižan. Zaključivanju ugovora s Javnom ustanovom Nacionalni park 
Sjeverni Velebit pristupit će se nakon usaglašavanja o svim bitnim pitanjima ugovora o 
korištenju i održavanju dijela planinarskog doma Zavižan. 

 
c. Provedba odluke o raskidu ugovora o upravljanju i zakupu planinarskog doma 

Miroslav Hirtz u Jablancu 
Utvrđuje se da OPG Pavičić nakon raskida ugovora i isteka otkaznog roka planinarski 
objekt koji je vlasništvo HPS-a koristi bez pravne osnove. Također se utvrđuje da objekt 
bez pravne osnove koriste i Ugostiteljsko trgovački obrt Pavičić, vl. Martine Pavičić, te za 
svoje stanovanje Damir Pavičić i Martina Pavičić kao fizičke osobe.  
Izvršni odbor odbija zahtjev OPG-a Damir Pavičića za opozivom odluke o raskidu ugovora 
upravljanju i zakupu planinarskog doma Miroslav Hirtz u Jablancu. 
U cilju zaštite imovine HPS-a odobrava se poduzimanje svih potrebnih radnji za vraćanje 
objekta u posjed HPS-a, uključujući i pokretanje postupka pred sudom u slučaju da se u 
razumnom roku ne uspije mirnim putem ostvariti primopredaja objekta u posjed. 
Za pravno savjetovanje, zastupanje u postupku mirenja, kao i za zastupanje pred sudom 
u slučaju da se ne uspije ostvariti mirna primopredaja objekta opunomoćuje se odvjetnica 
Albina Dlačić. Glavni tajnik Alan Čaplar zadužuje se i ovlašćuje za potpisivanje punomoći i 
za izvješćivanje tijela HPS-a o daljnjem tijeku postupka. 
 

d. Obnova planinarskog skloništa Skorpovac 
Nakon požara planinarskog skloništa Skorpovac Komisija za planinarske objekte izradila je 
prijedlog idejnog rješenja za novo sklonište na Skorpovcu. Predloženo rješenje sastoji se 
od četiri modularna dijela, s ukupnom tlocrtnom dimenzijom 10,85 × 6,45 m. Osnovna 
konstrukcija je čelični okvir, na koji se postavlja drvena konstrukcija. Prijedlog Komisije za 
planinarske objekte dostupan je u radnim materijalima za Izvršni odbor. Potrebna 
sredstva bi se pokušala pribaviti u dogovoru s HGSS-om, Javnom ustanovom Park prirode 
Velebit i HPD-om Sveti Šimun, a također i traženjem preraspodjele u projektu Sigurna i 
održiva planinarska infrastruktura od Ministarstva turizma i sporta. 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava da se s HGSS-om, Javnom ustanovom Park prirode 
Velebit i HPD-om Sveti Šimun čim prije dogovori model financiranja i realizacije novog 
planinarskog skloništa Skorpovac. Komisiji za objekte daje se nalog da se u slučaju 
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nemogućnosti cjelovite rekonstrukcije skloništa do ljeta tamo postave barem privremeni 
kontejneri za nužni zaklon. 
 

e. Aktivnosti na projektu obnove planinarskog skloništa Ograđenica 
Komisija za planinarske objekte predlaže da se ide u dva smjera: 
a) da se uz dužno uvažavanje nekih prijedloga PD-a Đakovo (npr. ugradnja peći) inzistira 
dalje na projektnom rješenju koje je izradila Komisija za planinarske objekte (varijanta 5, 
tj. da se uvaže principi temeljenja, da se „prebrodi“ trusni dio oko cisterne, da se ostavi 
ulazna terasa, kao prijelazni element unutrašnjosti i vanjštine, ali i kao pristup cisterni (da 
se ne koristi unutarnji prostor za pristup cisterni)), 
b) ako ne bude odgovarajućeg angažmana PD-a Đakovo u smjeru realizacije projekta, da 
se napusti ideja da Komisija dalje pomaže oko izrade projektne dokumentacije, odnosno 
da se udruga uputi da ona riješi sve tehničke probleme, dostavi projekt s troškovnikom, 
plan upravljanja i drugu potrebnu dokumentaciju za iskazivanje potreba za obnovu 
planinarskog objekta u skladu s propisanim uvjetima i na način kako to kod traženja 
potpore HPS-a čine sve druge udruge koje upravljaju planinarskim objektima. 
Izvršni odbor jednoglasno odobrava predloženo postupanje Komisije za planinarske 
objekte u pogledu projekta obnove planinarskog skloništa Ograđenica. 

 
9. Obnova krovišta Doma HPS-a 

Pregledom stanja krovišta Doma HPS-a u Kozarčevoj 22 Komisija za planinarske objekte 
utvrdila je potrebu da se zamjeni dotrajali crijep i izradila projektantski troškovnik prema 
kojem su zatražene ponude od sedam krovopokrivača. Pribavljena je samo jedna ponuda od 
tvrtke Šlogar gradnja d.o.o., u visini od 33.429,00 € + PDV = 41.786,25 €. Komisija za 
planinarske objekte je analizirala ponudu te predlaže donošenje odluke o prihvaćanju 
ponude i narudžbi radova. Prema mišljenju Komisije za planinarske objekte, ponuđeni iznos 
je primjeren za takvu vrstu radova. 
Izvršni odbor prihvaća ponudu tvrtke Šlogar gradnja d.o.o. za izvođenje krovopokrivačkih 
radova na Domu HPS-a. 
 

10. Inicijativa za proglašenje počasnih članova HPS-a 
Sukladno članku 2. Pravilnika o dodjeli priznanja HPS-a Izvršni odbor Skupštini predlaže da 
počasnim članovima HPS-a proglase Hrvoje Kraljević, Vladimir Novak i Darko Grundler kao 
pojedinci koji su izuzetno uspješno i dugotrajno doprinosili Hrvatskom planinarskom savezu 
u cjelini te svojim djelovanjem ostavili neizbrisiv trag u razvoju planinarstva u Republici 
Hrvatskoj.  
Na inicijativu Sonje Vršić predlaže se da se razmotri i Jadranka Čoklica za počasnu članicu 
HPS-a. Izvršni odbor prihvaća da se priredi takav prijedlog. 
 

11. Prijedlog Komisije za speleologiju HPS-a o sklapanju Sporazuma o suradnji sa Savezom 
speleoloških organizacija Srbije 
Podupire se Komisija za speleologiju da surađuje sa srodnim organizacijama u inozemstvu. 
Ne odobrava se sklapanje predloženog Sporazuma o suradnji sa Savezom speleoloških 
organizacija Srbije, do daljnjeg pojašnjenja. 
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12. Prijedlog Balkanske planinarske unije za organizaciju natjecanja u planinarskoj orijentaciji 
u Hrvatskoj 
Imajući u vidu činjenicu da planinarska orijentacija nije djelatnost HPS-a, a također i činjenicu 
da se u predloženom vremenu organizira više organizacijski složenih manifestacija kojima je 
HPS organizator ili suorganizator, Izvršni odbor nije u mogućnosti dati suglasnost da Hrvatska 
posredstvom angažiranja PD-a Tuhobić primi organizaciju i domaćinstvo natjecanja BMU-a u 
planinarskoj orijentaciji. 
 

13. Dopis DPIOPV Osmica o namjeri organiziranja Dana hrvatskih planinara 2029.  
Izvršni odbor inicira izradu općeg akta (pravilnika ili poslovnika) o organizaciji Dana hrvatskih 
planinara i drugih velikih manifestacija u HPS-u, sa ciljem uređivanja obveza i zadaća u 
planiranju, pripremi, organizaciji i realizaciji takvih akcija. 
O mjestu održavanja i domaćinu Dana hrvatskih planinara 2029. Izvršni odbor odlučivat će 
na nekoj od idućih sjednica. 
 

14. Odluka o isključenju osnovnih planinarskih udruga koje nisu naručile članske markice 
HPS-a za prošlu godinu 
Sukladno članku 25., stavku 2. Statuta HPS-a, Izvršni odbor upozorava udruge članice koje 
nisu podigle članske markice za prošlu godinu da će se istekom mjeseca siječnja steći uvjeti 
za isključenje iz članstva te ih poziva da u tom roku otklone nedostatke zbog kojih bi mogli 
biti isključeni iz članstva Saveza. U slučaju da udruga do isteka roka definiranog Statutom 
HPS-a ne ispune uvjete iz Statuta HPS-a, sukladno članku 25, stavku 1, alineji 2., dana 1. 
veljače 2024. prestaje članstvo udruge u HPS-u. 
 

15. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 
U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na 
sljedećim skupovima: 
• 7. 12. 2024. – Skupština povodom 10. obljetnice DPIOUV Osmica, Karlovac – Jadranka 

Čoklica 
• 19. 12. 2024. – Veliki dan hrvatskog sporta HOO – Darko Berljak i Alan Čaplar 
• 16. 1. 2025. – Predstavljanje monografije PD-a Paklenica povodom 125 godina 

planinarstva u Zadru – Aida Barišić 
• 19. 1. 2025. – Vincekov pohod – PD Bundek, Mursko Središće – Jadranka Čoklica 
• 21. 1. 2025. – Svečana akademija povodom 75 godina HPD-a Željezničar – Jadranka 

Čoklica 
 

16. Razno 
• Informacija o dodjeli godišnjeg priznanja Hrvatskog olimpijskog odbora za doprinos u 

obrani Republike Hrvatske Darku Berljaku 
Dana 14. siječnja zaprimljena je obavijest Hrvatskog olimpijskog odbora o dodjeli 
godišnjeg priznanja HOO-a za doprinos u obrani RH Darku Berljaku za njegov angažman u 
ustrojavanju i djelovanju Planinske satnije Velebit u Domovinskom ratu. Planinska satnija 
Velebit bila je specijalna postrojba Glavnog stožera Hrvatske vojske sa zahtjevnim ratnim 
zadaćama na području Južnog Velebita, a sačinjavali su ju gorski spašavatelji, alpinisti i 
speleolozi organizirani u Hrvatskom planinarskom savezu, pod vodstvom zapovjednika 
Jerka Kirigina. Ovo priznanje je dodijeljeno po prvi put, i to 22. siječnja u Sheraton Zagreb 
hotelu na prigodnoj svečanosti Hrvatskog olimpijskog odbora i Ministarstva branitelja. 
Priznanje su Darku Berljaku uručili ministar turizma i sporta Tonči Glavina i presjednik 
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HOO-a Zlatko Mateša. Izvršni odbor čestita Darku Berljaku na vrijednom priznanju HOO-
a, uz zahvalnost za doprinos u ustrojavanju i djelovanju Planinskoj satniji Velebit. 

 
 

Glavni tajnik HPS-a   Zamjenik predsjednika IO HPS-a 
     Alan Čaplar                     Davor Rogina 

 


